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PROTOKÓŁ Nr 4/2013 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 
Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 18 czerwca 2013 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 
ul. Mickiewicza 46.  
Czas trwania posiedzenia: godz. 9.05 – 10.50. 
 
Prowadzący posiedzenie: STANISŁAW OLSZEWSKI – Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej. 
 
Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
     - OLSZEWSKI STANISŁAW (Przewodniczący) 
     - KAMIŃSKI LESZEK 
     - NIKOŁAJUK MIKOŁAJ 
     - PAC BARBARA 
2. Członkowie Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
     - PAWLUCZUK JAN (Przewodniczący) 
     - BOROWSKI ANDRZEJ 
     - ŁOZOWIK PAWEŁ 
     - MAKSIMIUK ELŻBIETA 
     - TYNIEWICKI ANDRZEJ 
3. Członkowie Komisji O światy i Spraw Społecznych 
     -  CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 
     -  CAR MIKOŁAJ 
     - KORSZAK MARIUSZ 
     - MATEUSZUK MIECZYSŁAW 
     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 
4. Wójt Gminy  – RAISA RAJECKA 
5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 
6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 
7. Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI 

 
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1.  

 
Porządek posiedzenia: 

 
1. Zaopiniowanie materiałów na XXVIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski 

zwołaną na dzień 21 czerwca 2013 roku: 
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a) Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek 
OPS z terenu Gminy Bielsk Podlaski za 2012 rok i I kwartał 2013 r.; 

b) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin 
Regionu Puszczy Białowieskiej; 

c) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2012 
rok; 

d) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy; 
e) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2013-2022; 
f) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok; 
g) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu; 
h) Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie 

pomocy finansowej w formie dotacji spółce wodnej; 
i) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków; 
j) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału 
oraz z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w związku z budową urządzeń 
infrastruktury technicznej; 

k) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/76/08 Rady Gminy 
Bielsk Podlaski z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bielsk 
Podlaski; 

l) Projekt uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 

2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a)  

 Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych 
jednostek OSP z terenu Gminy Bielsk Podlaski za 2012 rok i I półrocze 2013 roku 
stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  Do przedłożonego materiału uwag i pytań 
nie zgłoszono (opinia pozytywna). Uzgodniono, że informacja zostanie odczytana 
wszystkim obecnym na najbliższej Sesji Rady Gminy. 
  
Do pkt 1b)  
 Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmiany 
statutu Związku Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej stanowi Załącznik Nr 3 do 
protokołu. Temat omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Przypomniała, że w 
skład Związku wchodzi 26  gmin, które w momencie jego tworzenia uchwaliły 
jednakowy dla wszystkich statut. Po kilku latach  funkcjonowania rozszerzył się 
zakres zadań, którymi Związek może się zajmować, stąd  na Walnym 
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Zgromadzeniu zrodził się pomysł  uzupełnienia zadań ujętych w Statucie. Według 
proponowanej zmiany zadaniem Związku będzie  prowadzenie gospodarki 
odpadami komunalnymi, gospodarki energetycznej, wodno-ściekowej, spraw 
wynikających z ustawy o ochronie zwierząt, drogownictwa oraz promocji gmin.
 Pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie bez 
uwag. 
 
Do pkt 1c)  
 Wniosek Wójta Gminy o zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2012 rok stanowi 
Załącznik Nr 4 do protokołu. Temat omówiła Skarbnik Gminy - NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA.   Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. 
 
Do pkt 1d)  

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  
stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Prowadzący posiedzenie radny 
STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że przygotowany przez Komisję 
Rewizyjną  wniosek o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2012 rok uzyskał 
pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił się do 
radnych z prośbą o wyrażenie opinii w sprawie absolutorium w formie 
głosowania. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie opowiedzieli się za 
udzieleniem Wójtowi Gminy – RAISIE RAJECKEJ absolutorium za 2012 rok.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 1e, 1f)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2013 - 2022, stanowi 
Załącznik Nr 6 do protokołu, natomiast wniosek o wprowadzenie zmian w 
budżecie Gminy na 2013 rok – stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 
Poszczególne propozycje zmian oraz uzasadnienie omówiła Skarbnik Gminy – 
NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Wójt Gminy RAISA RAJECKA przekazała kilka 
bieżących informacji na temat prowadzonych prac przy budowie drogi 
Orzechowicze - Rajsk. Między innymi powiedziała o występujących kradzieżach 
ropy ze sprzętu firmy realizującej zadanie, który stacjonuje w pobliżu budowy. 
Fakt kradzieży zgłoszono na Policję.  Pytań i uwag nie wniesiono. Omówione 
propozycje zmian zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 1g)  
  Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu stanowi Załącznik Nr 8 do 
protokołu. RAISA RAJECKA poinformowała, że propozycja współfinansowania 
dotyczy realizacji ośmiu zadań drogowych na terenie Gminy (wykaz zadań 
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znajduje się w załączniku do projektu uchwały). Na wszystkie zadania z budżetu 
Gminy proponuje się przeznaczyć kwotę w łącznej wysokości 659 000 zł. Pani 
Wójt  poinformowała, że w przypadku rozbudowy drogi powiatowej w 
Knorydach, 140 000 zł przeznacza się na podział nieruchomości (w ramach 
regulowania stanu prawnego). Na budowę tej drogi planuje się wystąpienie o 
środki w ramach „schetynówki”, ponieważ nie ma szans na realizację inwestycji z 
własnych środków. Podkreśliła, że inwestycja będzie kosztowna, a do 
współfinansowania chce się przyłączyć również Gmina Boćki.  Radni nie zgłosili 
żadnych pytań i uwag. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 1h)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący ustalenia trybu postępowania o 
udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji spółce wodnej, stanowi Załącznik 
Nr 9  do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała, że Spółka 
Wodna ubiega się o dotację z budżetu Gminy. Aby ją przyznać, należy wcześniej 
uregulować tryb postępowania w tej sprawie, stąd przedłożony projekt uchwały. 
Podczas dyskusji radni mówili o opłacaniu składek członkowskich oraz 
dłużnikach zalegających z opłatą, nie odbieraniu wezwań do zapłaty oraz 
możliwości wpisania takich osób do Krajowego Rejestru Dłużników. WALENTY 
GAŁUSZEWSKI stwierdził, że należy o tym powiedzieć sołtysom i uprzedzić o 
konsekwencjach takiego wpisu. Radni zwrócili również uwagę na sposób 
oczyszczania rowów (to co się wyrzuca na skarpę należy wyrównać). Odnosząc 
się do uwag radny JERZY CHILKIEWICZ (aktualny Przewodniczący Spółki 
Wodnej) powiedział, że jest dużo zrobionych robót, a ziemię wyrzuconą z rowu 
podczas czyszczenia mogą rozplantować  również sami rolnicy. Radny 
ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, jak od strony prawnej wygląda rozwalanie 
żeremi bobrów. Pani Wójt poinformowała, że jest to czynność zakazana. Innych 
pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie, przy 
czym podsumowując dyskusje radni stwierdzili, że jest duża poprawa w 
funkcjonowaniu tej instytucji.  
    
Do pkt 1i)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków, stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA omówiła wniosek i przypomniała, że 
opłata abonamentowa dotyczy tylko rozliczeń poboru wody. Radni dyskutowali 
głównie o nielegalnym poborze wody i stratach finansowych z tego tytułu. Radny 
STANISŁAW OLSZEWSKI widział potrzebę zrobienia inwentaryzacji. 
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY   GAŁUSZEWSKI potwierdził, że 
mieszkańcy podłączają się do wodociągu i nie zgłaszają tego faktu. Poza tym są 
przypadki, kiedy woda jest pobierana z wodociągu i przez hydrofor. O takich 
przypadkach powinien wiedzieć inkasent, bo podczas korzystania z hydroforu nie 
jest wykazywane odprowadzanie ścieków. RAISA RAJECKA powiedziała 
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natomiast, że ze strony mieszkańców Gminy jest dużo zgłoszeń dotyczących 
nielegalnego poboru wody głównie przez rolników uprawiających warzywa pod 
folią. Na ten temat są prowadzone rozmowy z Policją, ponieważ pracownik 
Urzędu ma ograniczone możliwości wejścia na posesję w celu sprawdzenia stanu 
faktycznego. Będą przeprowadzane kontrole, a większość hydrantów jest już 
zabezpieczona przed odkręcaniem. W drugim półroczu będzie robiony odczyt 
liczników, jeśli będzie potrzeba – będą nakładane kary. Odczyty mogą być 
robione co miesiąc, ale do tego trzeba więcej pracowników. WALENTY 
GAŁUSZEWSKI podkreślił, że takie działania są potrzebne, bowiem mieszkańcy 
muszą mieć świadomość, że to co jest gminne jest również mieszkańców i trzeba 
o to wspólne mienie dbać. Radny ANDRZEJ BOROWSKI zapytał, czy są 
zaległości w płatnościach za wodę i ścieki. Pani Wójt zadeklarowała, że taki 
wykaz zostanie do wglądu przygotowany przed sesją.  

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały radni zaopiniowali 
pozytywnie. 
 
Do pkt 1j)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący ustalenia stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału oraz z 
tytułu wzrostu wartości nieruchomości w związku z budową urządzeń 
infrastruktury technicznej, stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Zastępca Wójta 
Gminy – ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że dotychczas na terenie Gminy nie było 
takich nieruchomości, więc Rada Gminy nie podejmowała uchwały. Jednak 
podczas kontroli przeprowadzonej przez Regionalną Izbę Obrachunkową 
zalecono, aby przyjąć uchwałę w tej sprawie, pomimo, że nie ma nieruchomości, 
których takie opłaty dotyczyłyby. Radny LESZEK KAMIŃSKI poprosił o 
wyjaśnienie zapisu paragrafu 1 pkt 2 projektu uchwały (czy zabudowa zagrodowa 
podlega przepisom uchwały ?).  ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że opłata 
adiacencka nie ma zastosowania w tym przypadku, omówił również 2 rodzaje 
opłaty przewidziane w przedłożonym projekcie.  
 Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie.  
 
Do pkt 1k)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący zmiany uchwały Nr XV/76/08 Rady 
Gminy Bielsk Podlaski z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bielsk 
Podlaski – stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. Zakres proponowanych do 
wprowadzenia zmian omówił Zastępca Wójta Gminy - ANATOL FILIPIUK. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie.  
 
Do pkt 1l)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 
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wysokości wynagrodzenia za inkaso – stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 
Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK poinformował, że po przyjęciu tzw. 
uchwał „śmieciowych”, została znowelizowana ustawa o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach. Wprowadzona zmiana umożliwiła pobór opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez sołtysów, którzy będą 
otrzymywali wynagrodzenie za inkaso. RAISA RAJECKA dodała, że projekt 
uchwały nie przewiduje zwrotu kosztów podróży, a wynagrodzenie proponuje się 
ustalić na poziomie 7% od zainkasowanych należności. Uprzedziła również, że 
wynagrodzenie za pobór podatków też będzie ustalone na takim poziomie be 
zwrotu kosztów podróży. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ 
BOROWSKI zapytał o ilość złożonych przez mieszkańców deklaracji 
śmieciowych, czy inkasentami mogą być inne osoby nie pełniące funkcji sołtysa 
oraz w jaki sposób dotrzeć do tych, którzy nie złożyli deklaracji. Pani Wójt 
powiedziała, że sytuacja w gminie w tym zakresie jest dobra (wykonanie na 
poziomie 80,72%). Niemniej jednak na sesję zostanie przygotowany wykaz 
mieszkańców, którzy nie spełnili tego obowiązku. Na 2801 mieszkańców 
zobowiązanych do złożenia deklaracji – 540 osób nie złożyło jej, bo np. nie 
zamieszkują tu w związku z podjęciem studiów. Uchylający się od obowiązku 
złożenia deklaracji powinni płacić kary. Poinformowała, że przetarg na odbiór 
śmieci w Gminie (spośród 4 form) wygrało Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych w Hajnówce, a umowa zostanie podpisana w najbliższych dniach. 
Firma będzie rozwozić kosze oraz informację o zasadach segregacji śmieci. 
Dodała, że w związku z rozstrzygnięciem przetargu i ustaleniem kosztów 
wywozu odpadów na poziomie niższym, niż wcześniej zakładano, zostaną 
przeanalizowane nowe stawki do uchwalenia przez Radę Gminy. Zostaną one 
obniżone do takiej wartości, aby uwzględniały również koszty tego zadania 
ponoszone przez Gminę. Ceny te będą obowiązywały prze rok. Zastępca Wójta 
Gminy ANATOL FILIPIUK przypomniał wysokości opłat ustalonych za wywóz 
śmieci oraz przyjęte przez Radę Gminy zasady dotyczące segregacji. Na prośbę 
radnej BARBARY PAC wyjaśnił, że wieloosobowe rodziny mogą zamówić 
większy pojemnik na odpady. Podczas dyskusji radny ANDRZEJ TYNIEWICKI 
powiedział, że wprowadzenie nowych przepisów nie wyeliminuje zjawiska 
wyrzucania śmieci do rowu, czy do lasu. Odpowiadając na pytanie radnego 
ANDRZEJA BOROWSKIEGO wyjaśnił, że inkasentami mogą być tylko sołtysi. 
Dyskutowano również na temat terminów dokonywania wpłat oraz możliwości 
połączenia z wpłatą podatku. Zdania na ten temat były wśród radnych podzielone, 
a Wójt Gminy RAISA RAJECKA  przypomniała, że wcześniej niektórzy sołtysi 
mówili, że ustalenie jednakowego terminu dokonywania wpłat będzie dla 
mieszkańców niekorzystne, ponieważ nie będą mieli tyle pieniędzy na raz.  

 
Do pkt 2)  
 W sprawach bieżących radni dyskutowali na temat roli sołtysa we wsi, 
oznakowaniu dróg polnych oraz potrzebie uruchomienia w obsługującym gminę 
Banku Spółdzielczym  dodatkowej kasy do przyjmowania wpłat, bo jedna jest 
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niewystarczająca. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że gmina nie 
ustawia znaków na drogach polnych. 
 Innych tematów nie zgłoszono. W związku tym STANISŁAW 
OLSZEWSKI o godz. 10.50 zamknął posiedzenie. 
 
 
Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Stanisław   OLSZEWSKI ............................ 

(Przewodniczący Komisji Rewizyjnej) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

2. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

3. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  PAWLUCZUK Jan 

(Przewodniczący) 

...................................... 

2. BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3. ŁOZOWIK Paweł ........................................ 

4.  MAKSIMIUK Elżbieta ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

.................................. 

2. CAR Mikołaj .................................. 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 
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